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Oddajemy w Państwa ręce Chociwelski Informator 
Samorządowy. Czuję się w obowiązku wobec Państwa, aby 
wyjaśnić i ustosunkować się do informacji przekazywanych do 
wiadomości publicznej przez grupę Radnych. 

Ostatnio w przestrzeni publicznej ukazują się niepra-
wdziwe informacje dotyczące działalności Gminy Chociwel,    
w których  podaje się dane wyjęte z kontekstu i swobodnie 
nimi żonglując, składa się je w sposób wypaczający 
rzeczywistość. Dlatego też w niniejszym Informatorze 
przedstawię fakty ustosunkowując się do „sensacji” 
przedstawianych przez grupę Radnych.  

W tym wydaniu odniosę się do zarzutów dotyczących 
inwestycji realizowanych w ostatnich latach w Gminie 
Chociwel. Kolejne tematy pozwolę sobie poruszyć                            
w kolejnych wydaniach Informatora.

Nie chciałbym aby wyjaśnianie zdominowało cały 
Informator, ponieważ w obecnym wydaniu prezentujemy 
także inne tematy z życia Gminy. 

„Zawsze z Wami - zawsze dla Was” jest jak najbardziej 
aktualnym hasłem i dotyczy Wszystkich Mieszkańców Gminy. 
Tak było, jest i będzie. Amen.

Nie oznacza, natomiast jak sądzą niektórzy, poddanie się 
naciskom i uległości wobec grupy Radnych, chcących wejść               
w kompetencje należące tylko i wyłącznie do burmistrza.

Z poważaniem
Stanisław Szymczak
Burmistrz Chociwla

DRODZY MIESZKAŃCY GMINY CHOCIWEL

INWESTYCJE

Dawno oczekiwana przebudowa hali widowiskowo-
sportowej – świetlica miejska, sala konferencyjna

Inwestycja była realizowana w latach 2017 – 2018 i 
wartość całego zadania wyniosła 581.615,63 zł brutto. Gmina 
otrzymała dofinansowanie z - PROW na lata 2014-2020                       
- w kwocie 174.664,46 zł. 

Podczas rozliczenia inwestycji Urząd Marszałkowski 
zarzucił nieprawidłowość w realizacji zadania, gdyż zdaniem 
Urzędu Marszałkowskiego w Szczecinie  Gmina naruszyła 
przepisy w przedmiocie zamówień publicznych poprzez tzw. 
lobbowanie produktu (tj. wyznaczenie w zamówieniu 
konkretnej nazwy materiału budowlanego zamiast podania 
jedynie parametrów danego materiału). Z tego tytułu Urząd 
Marszałkowski nałożył na Gminę karę administracyjną                      
w wysokości 5 %  kwoty dofinansowania tj. 9.129,87 zł. 

Pomimo złożonego przez Gminę protestu Urząd Marszał-
kowski nie zmienił swojej decyzji. Sytuacja miała miejsce, 
ponieważ już na etapie projektowania określono nazwę 
materiału i zapisy takie znalazły się w dokumentach 
zamówienia. Prawo zamówień publicznych nie pozwala na 
określenie producenta lecz jedynie na wykazanie parametrów 
danego materiału budowlanego. Gmina z pełną starannością 
realizowała zatwierdzony projekt, a błąd lobbowania 
produktu był niezamierzony. Natomiast kwota wyznaczonej 
kary administracyjnej stanowi jedynie około 0,02 % wartości 
całej inwestycji. 

Pierwotnie planowane dofinansowanie w ramach tej 
inwestycji na hali sportowo-widowiskowej zostało w osta-
tecznym rozliczeniu pomniejszone o kwotę 7.031, 67 zł, 
ponieważ wykonawca nie zamontował osłon grzejników             
w świetlicy miejskiej. Miało to miejsce, ponieważ osłony 
grzejników nie były ujęte w projekcie budowlanym na 
podstawie, którego realizowane były roboty. Osłony 
grzejnikowe wykazano w kosztorysie inwestorskim i na 
podstawie, którego Urząd Marszałkowski przeprowadzał 
kontrolę wykonanych robót. Ostatecznie osłony zostały 
zamontowane na koszt wykonawcy (koszt zakupu                           
i montażu to kwota ok 17.000,- zł). W tej sytuacji nie wzrosły 
koszty całej inwestycji i Gmina nie poniosła straty z tego 
tytułu.

Jako Burmistrz uważam, że pomimo drobnych kwestii 
związanych z rozliczeniem dofinansowania udało nam się 
pozyskać około 35 % wartości inwestycji i dzięki temu 
powstała od dawna oczekiwana świetlica miejska i sala 
konferencyjna. Został zrealizowany pierwszy etap 
zagospodarowania budynku w ramach hali widowiskowo         
- sportowej o powierzchni około 300 m kw. Pozostało nam 
jeszcze około 700 m kw. do zagospodarowania w ramach 
kolejnych projektów z udziałem środków zewnętrznych. 

Budowa zaplecza sanitarnego przy plaży miejskiej

Inwestycja była realizowana w latach 2018 - 2019                    
i wartość całego zadania wyniosła 154.800,00 zł brutto. Gmina 
otrzymała dofinansowanie z Stowarzyszenia WIR – Wiejska 
Inicjatywa Rozwoju w wysokości 74.965,00 zł brutto.

Przetarg na realizację inwestycji był ogłaszany trzykrotnie. 
W pierwszych dwóch przetargach nie zgłosił się żaden 
wykonawca,  dopiero w trzecim przetargu zgłosił się niestety 
tylko jeden i jego oferta została przyjęta. Brak po raz trzeci 
uczestnika przetargu spowodowałby niemożność realizacji 
powyższego przedsięwzięcia i utratę dofinansowania. Podczas 
rozliczenia dofinansowania inwestycji, Urząd Marszałkowski 
nie uznał referencji Wykonawcy. Wykonawca zgodnie                         



Zagospodarowanie brzegu jeziora Starzyc wraz                    
z budową pomostu pływającego w Chociwlu.

Po m o st  p ł y wa j ą c y  w ra z  z  t ra p e m  d o j ś c i ow y m                                   
i miejscowym utwardzeniem brzegu oraz utwardzeniem 
ciągów pieszych z elementami małej architektury (ławki, 
tablice informacyjne, lampy oświetleniowe)
 
- pomost  pływający o konstrukcji drewnianej długości  max. 
36,0 m, z bocznymi elementami długość całkowita wynosić 
będzie max. 65,0 m, szerokości 2,40 m
- trap zejściowy o długości 6,0 m
- umocowanie brzegu przy pomoście na długości ok,20,0 m
- utwardzenie ciągów pieszych ok. 280 m2

Stan obecny:

Projekt:

Z poważaniem 
Stanisław Szymczak
Burmistrz Chociwla
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Kolejną bardzo oczekiwaną inwestycją jest budynek 
zaplecza szatniowego w technologii kontenerowej  składający 
się z 18 modułów tworzących całość funkcjonalno-
przestrzenną.  

W budynku znajdować się będą 2 zespoły  sanitarne                       
z szatniami (5) dla zawodników i trenerów, sala szkoleniowa                 
z aneksem kuchennym, pokój trenerów, pokój sędziów                         
z zapleczem sanitarnym, magazyn oraz wc i wc dla 
niepełnosprawnych.

Powierzchnia użytkowa budynku  249,74 m2.
Na działce istniejącego boiska planuje się wzdłuż 

projektowanej drogi dojazdowej 15 miejsc parkingowych .

z wymogami zamówienia przedstawił referencje z wcześniej 
zrealizowanych inwestycji, jednak Urząd Marszałkowski 
uważał, że są one niewystarczające. W związku z tym 
dofinansowanie zostało pomniejszone o kwotę 24.989,00 zł. 

Pomimo zaistniałej sytuacji, cieszę się, że Gmina nie 
musiała budować toalet tylko z własnych środków i udało nam 
się pozyskać dofinansowanie a toaleta służy nie tylko 
mieszkańcom, ale też turystom zwiedzającym Chociwel. 
Przebudowa ulicy Piaskowej

Inwestycja była realizowana w 2018 roku. Wartość zadania 
wyniosła 360.591,87 zł. Gmina otrzymała dofinansowanie                  
z - PROW WZ na lata 2014-2020 - w wysokości 185.709,35 zł. 

Podczas realizacji tej inwestycji właściciele dwóch posesji 
nie wyrazili zgody na wykonanie zjazdów, które były 
przewidziane w projekcie i były też wykazane przy ubieganiu 
się o środki zewnętrzne. Efektem tego było nie wykonanie 
tych podjazdów, co wpłynęło na zmniejszenie kosztów 
kwalifikowalnych o kwotę 830,65 zł. 

Jako Burmistrz nie mogę zmusić właścicieli nieruchomości 
do ulepszenia podjazdów na ich posesję. Dlatego też nie mogę 
się zgodzić, że jestem winien utraty dofinansowania, 
ponieważ musimy respektować prawo własności a już na 
pewno nie prawdą jest, że z tytułu zaniedbania Gmina utraciła 
około 10 tys. zł dofinansowania, jak podawane jest to przez 
grupę Radnych. W taki to właśnie sposób manipuluje się                     
i przedstawia opinii publicznej nie prawdziwe informacje 
pisząc, że Gmina utraciła około 10.000,00 zł !!!! Zmniejszono 
koszty kwalifikowane o kwotę 830.65 zł z powodu jak 
wskazałem powyżej. Różnica w kwotach kolosalna i z jakiego 
źródła takie „sensacyjne” dane ? Czy autorzy wiedzą o tym ?

Cieszę się, że sukcesywnie udaje nam się przebudować                  
i ulepszyć kolejne ulice w Chociwlu. Udało nam się w ostatnich 
latach zrealizować inwestycje na ulicach: Dworska, Szkolna, 
Piaskowa, Grunwaldzka, Kamienna i promenada nad 
jeziorem. Przed nami kolejne ulice. Ważne jest też, że udaje 
nam się za każdym razem pozyskać na ten cel środki 
zewnętrzne.                                                                        

Kontenerowe zaplecze szatniowe wraz z elementami 
zagospodarowania terenu dla stadionu miejskiego                            
w Chociwlu.
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Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej                       
w Chociwlu prowadzi nabór osób chętnych z terenu miasta                   
i gminy Chociwel do skorzystania z Programu Operacyjnego 
Pomoc Żywnościowa 2014 - 2020 – Podprogram 2020. 

Pomocą żywnościową w ramach Programu mogą być 
objęte osoby i rodziny znajdujące się w trudnej sytuacji 
materialnej, spełniające kryteria dochodowe określone                
w art. 8 ustawy o pomocy społecznej i których dochód netto 
n ie  przekracza  200 % kryter ium dochodowego 
uprawniającego do skorzystania z pomocy społecznej tj.: 

- 1 402 zł – dla osoby samotnie gospodarującej,
- 1 056 zł – dla osoby w rodzinie.

Podane kwoty są maksymalne, a ich przekroczenie 
automatycznie wyklucza z przyznania pomocy w postaci 
artykułów żywnościowych. 

Zgodnie z Wytycznymi zestaw na Podprogram 2020 
obejmuje artykuły spożywcze w łącznej ilości ok. 42,27 kg,                  
w tym: 
1) art. warzywne i owocowe

    · groszek z marchewką 3,20 kg, 

    · koncentrat pomidorowy 1,12 kg, 

    · buraczki wiórki 1,40 kg, 

    · powidła śliwkowe 1,50 kg, 

    · mus jabłkowy 1,44 kg, 

    · fasolka po bretońsku 1,50 kg. 
2) art. skrobiowe

     · makaron jajeczny 5,00 kg, 

     ·  płatki owsiane 1,00 kg, 

     · ryż biały 2,00 kg, 

     ·  kasza jęczmienna 1,50 kg, 

     ·  herbatniki maślane 0,40 kg, 
3) art. mleczne

     ·  mleko UHT 7 l, 

     · ser podpuszczkowy dojrzewający 1,60 kg, 
4) art. mięsne

     · szynka drobiowa 2,40 kg, 

     · szynka wieprzowa mielona 1,20 kg, 

     · pasztet drobiowy 0,32 kg, 

     · filet z makreli w oleju 1,19 kg, 
5) cukier

     · cukier biały 4,00 kg, 
     miód nektarowy wielokwiatowy 0,50 kg, 
6) tłuszcze

     · olej rzepakowy 4,00 l. 

Osoby zainteresowane otrzymaniem skierowania do udziału 
w Programie PO PŻ 2014-2020 – Podprogram 2020 proszone 
są o kontakt telefoniczny z Miejsko – Gminnym Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej w Chociwlu pod numerem telefonu                   
91 562 23 46.

Magdalena Rokosz

OGŁOSZENIE MIEJSKO-GMINNEGO 
OŚRODKA POMOCY 

SPOŁECZNEJ W CHOCIWLU

INFORMACJE O DROGACH

Kania, Kamienny Most, Starzyce

Gmina Chociwel we wrześniu bieżącego roku otrzymała                  
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, którego źródłem 
finansowania jest Fundusz COVID-19, dotację w wysokości 
808 863 zł. Jest to bezzwrotne wsparcie na realizację trzech 
zadań polegających na przebudowie dróg lokalnych.

W ramach projektu zrealizowane zostaną następujące 
inwestycje:

- wykonanie nawierzchni drogi wewnętrznej zlokalizo-
wanej na działce nr 121 wraz z dowiązaniem do istniejącej 
nawierzchni drogi powiatowej poprzez przebudowę 
istniejącego zjazdu na działce nr 110 w obrębie Starzyce na 
terenie gminy Chociwel – o wartości kosztorysowej robót 218 
658,42 zł,

- wykonanie nawierzchni drogi wewnętrznej zlokalizo-
wana na działce nr 18 wraz z dowiązaniem do istniejącej 
nawierzchni zjazdu z drogi powiatowej na działce nr 39                      
w obrębie Kamienny Most na terenie gminy Chociwel                
– o wartości kosztorysowej robót 369 381,84 zł,

- wykonanie nawierzchni drogi gminnej zlokalizowanej na 
działce nr 361/25 wraz z dowiązaniem do istniejącej 
nawierzchni drogi na działce nr 360 w obrębie Kania na 
terenie gminy Chociwel  – o wartości kosztorysowej robót 302 
946,08 zł.

Obecnie trwają prace przygotowawcze do rozpoczęcia 
procedury wyłonienia wykonawcy robót. Planuje się 
zakończenie robót do końca czerwca 2021 r.

Ul. Wolności i Jana Pawła II

Od 1 stycznia 2020 r. Gmina Chociwel stała się właścicielem 
i zarządcą ul. Wolności  oraz Jana Pawła II w Chociwlu.                        
W związku ze złym stanem technicznym drogi, która prowadzi 
do cmentarza komunalnego w Chociwlu niezbędna jest 
kompleksowa jej przebudowa. Obejmie ona przebudowę               
ul. Wolności oraz Jana Pawła II do skrzyżowania z drogą 
krajową nr 20 . 

W tej chwili trwają prace nad ustaleniem zakresu 
niezbędnych robót, które muszą objąć branżę drogową 
(zmianę nawierzchni, budowę chodnika, budowę nowych 
miejsc postojowych, ewentualną zmianę organizacji ruchu, 
branżę sanitarną (przebudowę kanalizacji deszczowej), 
branżę elektryczną (przebudowę oświetlenia) oraz branżę 
teletechniczną związaną z budową kanału technologicznego. 
Szacuje się, że wykonanie projektu budowlanego wyniesie                           
ok. 90 000 zł, natomiast sama wartość kosztorysowa robót 
budowlanych będzie opiewać na ok. 4 mln złotych. 

W związku z powyższym w październiku bieżącego roku do 
mieszkańców ulicy Wolności została skierowana ankieta 
konsultacyjna w sprawie wycinki lip rosnących w poboczu 
drogi. Przeciw wycince drzew opowiedziało się 50 
ankietowanych, za wycinką drzew opowiedziało się 91 
ankietowanych, natomiast 6 ankietowanych dało 
niejednoznaczną odpowiedź.
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OŚWIADCZENIE 
WOJCIECHA KALINOWSKIEGO

Oświadczenie, które odczytałem na XX sesji Rady Miejskiej 
w Chociwlu dnia 15.10.2020r. przed podjęciem uchwały                     
o odwołaniu mnie z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Chociwlu.

Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, wszyscy obecni na 

dzisiejszej sesji, drodzy mieszkańcy, wyborcy, oglądający nas 
on – Line.

Chciałbym odnieść się do uzasadnienia w uchwale                
o odwołanie mnie z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Chociwlu, ale muszę wrócić do poprzedniego wniosku                     
o odwołanie mnie złożonego w czerwcu 2019 roku przez Panią 
Radną Emilię Łaniec. Jest to absolutnie powiązane i jest to 
efekt ciągłości zdarzeń jakie miały miejsce przed i zaraz po 
ponownych wyborach w okręgu Pani Łaniec, która to po 
wygranej stwierdza „no to teraz będzie się działo”. Nie 
wziąłem tych słów na poważnie choć miałem ku temu 
podstawy i już wtedy zauważyłem obłudę i zakłamanie, 
chociażby na udostępnionych zdjęciach na Facebooku ze ś.p 
Zastępcą Burmistrza i opisem, że to Pani Radnej „MENTOR”. 
Czyżby zapomniała Pani ile to użyła epitetów co do osoby 
Zastępcy Burmistrza i przypomnę tu chociażby tylko sławetne 
„wołki zbożowe”. Chyba to część Radnych pamięta. Ale nie był 
to wpis bezinteresowny bo przecież potrzebna była pomoc                           
w wyborach i ta też moja i Burmistrza. I tu jest właśnie obłuda               
i zakłamanie. Piszecie Państwo w swoim biuletynie                              
o praworządności i uczciwości więc przyznajcie, że wiodąca 
przyczyna tego zamieszania w Gminie i Radzie jest powołanie 
przez Burmistrza na swojego zastępcę Pana Majsakowskiego. 
Czy nie prawda jest, że chcieliście abym odwrócił się od 
Burmistrza bez względu na wszystko i działał z Wami                       
w kierunku odwołania go ze stanowiska i żebym postawił mu 
warunki co do dalszej współpracy. Nawet padły takie słowa, że 
jak nie powoła Pana Majsakowskiego to zamiecie się wszystko 
pod dywan, ludzie pogadają i zapomną. Czy nie tłumaczyłem 
Wam, że nie wejdę w kompetencję Burmistrza bo mam swój 
honor, a on też nie wystraszy się i postąpi jak będzie uważał, bo 
tak naprawdę to nie macie co zamiatać pod ten Wasz dywan. 
Panie Radne Łaniec, Knafel, Szostak i Panie Radny Puławski czy 
ja mówię nieprawdę? Niestety to prawda. I jesteście 
świadomi, że mogę to udowodnić. I tu pytanie gdzie Wasza 
transparentność i uczciwość. Ja w odróżnieniu od Was 
potrafiłem przyznać na sesji, że mi też nie do końca podobała 
się ta kandydatura, ale nie jest to moja kompetencja ani Rady  
i dajmy szanse sprawdzić się Panu Majsakowskiemu. 
Zarzucacie mi chaotyczne prowadzenie sesji, a ja się Was 
pytam z czego to wynika, że są momenty chaosu na sesji, czy 
nie z zachowania co niektórych Radnych. Pani Radna Knafel, 
może nieprawdą jest, że niejednokrotnie prosiła mnie Pani                 
o to abym czuwał nad tym kiedy się Pani wypowiada bo jest 
Pani impulsywna, zresztą też mam taką przypadłość, ale 
nieraz nie sposób się nie odezwać jak np. przy wypowiedziach 
Pana Radnego Kawy w kwestii szacowania wycinki drzew                     
i zarzuty do Burmistrza. W zasadzie Radny Kawa, autorytet  
wśród mieszkańców pod względem leśnictwa i tak 
wprowadzać mieszkańców w błąd, co z resztą bardzo dobrze 
sprostował Pan Radny Zych ratując tym samym honor Lasów 
Państwowych. Zarzucacie mi stronniczość, a ja się pytam czy 
traktuje wybiórczo, uważam że nie. Apodyktyczność, 
doskonale wiecie, że nigdy nie powiedziałem, że racja jest 
moja i tylko moja. Wypisujecie w swoim biuletynie,  że na 
wszystko macie dokumenty, że Gmina utraciła około 10 tyś. 
Dofinansowania na ul. Piaskową – bzdura. Pani Radna Karolina 

W dniu 06.08.2020 r.  Gmina Chociwel złożyła wniosek                   
o dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg Samorządowych 
na projekt dotyczący przebudowy drogi wewnętrznej na 
terenie Gminy  Chociwel od skrzyżowania z drogą krajową nr 
20 do miejscowości Lublino wraz z budową ścieżki rowerowej. 
Wartość inwestycji określona na wniosku o dofinansowanie 
opiewa na 2 580 561,02 zł. Złożony wniosek czeka na 
rozstrzygnięcie. 

Przebudowa polegała będzie na wykonaniu nowej 
konstrukcji nawierzchni oraz budowie ścieżki rowerowej.                  
W samej miejscowości powstanie jednostronny chodnik. 
Wykonane zostanie odwodnienie, które będzie podłączone 
do nowoprojektowanej kanalizacji deszczowej.

Realizacja znacząco poprawi komfort dojazdu do 
miejscowości Lublino.

Oświetlenie uliczne

Gmina Chociwel do końca 2020 r. planuje wybudować 
własną linię oświetlenia ulicznego, która obejmować będzie 
ul. Rynkową i Chociwel Wieś. Zostaną tam umiejscowione 
lampy solarne, które stanowią odnawialne źródła energii. 

Ponadto w ramach modernizacji oświetlenia ulicznego 
nastąpi doświetlenie poszczególnych miejsc na terenie całej 
Gminy poprzez montaż opraw świetlnych do istniejących 
słupów.

Sylwia Rusin

Kolejnym etapem konsultacji społecznych będzie 
rozesłanie ankiet do 10 % losowo wybranych mieszkańców 
Chociwla w celu umożliwienia wypowiedzenia zdania                        
w temacie wycinki lip na ul. Wolności.

Remont cząstkowy dróg gminnych

W bieżącym kwartale zostały zlecone cząstkowe remonty 
dróg gminnych. Wykonany został remont ul. Pogodnej oraz 
odcinka ul. Robotniczej. Ponadto wykonano remont 
cząstkowy zjazdu do garaży przy ul. Zwycięzców. W chwili 
obecnej trwa remont ul. Polnej i ul. Ogrodowej. W najbliższym 
czasie zostanie rozpoczęty remont ul. Wodnej w Chociwlu.                           
W Lisowie na drodze gminnej prowadzącej do cmentarza 
trwają prace poszerzenia pobocza drogi oraz wykonania 
odwodnienia. Wszystkie te prace maja na celu poprawienie 
komfortu przejazdu oraz bezpieczeństwa okolicznych 
mieszkańców.

Inwestycja Lublino
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OŚWIADCZENIE KATARZYNY KURCZABY

Szanowni Radni oraz Mieszkańcy Gminy Chociwel

Chciałabym odnieść się do nieprawdziwych informacji na 
temat mojej osoby, które zostały przedstawione                      
w drugim numerze biuletynu, opublikowanego przez grupę 
Radnych.

  
Czytając biuletyn redagowany przez grupę Radnych od razu 

nasunęło mi się pytanie: Jak to jest  możliwe, aby Burmistrz, 
Przewodniczący Rady i Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
sami tworzyli, zatwierdzali, a co więcej realizowali uchwały?  

Szczerba pisze Pani do mnie żebym się nie pogrążał. 
Odpowiem Pani tylko tak – Tam gdzie Pani dopiero próbuje 
dojść ja już stamtąd wracam. Nie macie ba sercu dobra Gminy, 
a tylko to by jako grupa radnych rządzić gminą, ale tylko w ten 
sposób żeby to od Was zależało, kto będzie pracował                         
w Urzędzie Gminy jak też w podległych mu jednostkach takich 
jak Biblioteka, Hala, M-GOPS, no i oczywiście Szkoła i wiem, że 
jest to bezinteresowne działanie. Odwołanie Przewodniczącej 
Komisji  Rewizyjnej Pani Katarzyny Kurczaby bez 
jakiegokolwiek uzasadnienia, i w tym przypadku nie 
musieliście uzasadniać, ale  Pani nowa Przewodnicząca Łaniec 
powiedziała na ostatniej Komisji Rewizyjnej, że jest honorowa 
i jak mieszkańcy się domagają to takie uzasadnienie otrzymam 
na piśmie do piątku  9 października 2020 r. – niestety nie 
otrzymałem. Teraz odwołanie mnie a później referendum                  
o odwołanie Burmistrza w związku z nieudzieleniem 
absolutorium, ale niestety dla Was Regionalna Izba 
Obrachunkowa stwierdz i ła  n ieważność  uchwały                                 
o nieudzielenie absolutorium dla Burmistrza. Macie jeszcze 
możliwość podjęcia uchwały o nieudzielenie absolutorium                   
o odwołanie Burmistrza w związku z nieudzieleniem 
Burmistrzowi Wotum Zaufania co uczyniliście dwukrotnie. 
Tylko, że w tym przypadku ustawodawca przewidział 
odpowiedzialność Rady i tego się boicie. Bo gdyby 
referendum się Wam nie udało Rada z urzędu jest rozwiązana    
i tu widzę strach w Waszych oczach, a może będziecie mieli 
tyle odwagi aby poddać się ocenie wyborców i to oni 
zdecydują czy chcą zmiany Burmistrza czy zmiany składu Rady.
Tu się urodziłem, wychowałem i tu pozostanę, a mieszkańcy 
naszej gminy, a zwłaszcza wyborcy z mojego okręgu znają 
mnie, moje słabości, zalety jak też wady, a mino wszystko 
trzykrotnie wybierali mnie na Radnego Rady Miejskiej wierząc                          
w moją rzetelność i widząc zaangażowanie dla Gminy i dlatego 
też nie dam się wmanipulować w jakieś gierki dla własnego 
interesu bo dobro Gminy leży mi na sercu.

W odróżnieniu od co niektórych Radnych wyjdę z tej Sali                   
z podniesioną głową i spokojnie spojrzę każdemu prosto                   
w oczy bo nie mam nic do ukrycia.

Z pozdrowieniami
Wojciech Kalinowski

Radny Rady Miejskiej w Chociwlu  

Katarzyna Kurczaba
Radna Rady Miejskiej w Chociwlu

Wiadomym jest, że to cała Rada decyduje o uchwałach                       
w drodze głosowania. Nie ma możliwości, aby trzy osoby 
decydowały o wyniku głosowania nad uchwałami. Zwłaszcza, 
że Burmistrz jest władzą wykonawczą i nie bierze udziału               
w głosowaniach.  Dlatego też nie ma możliwości aby trzy 
osoby decydowały o tak ważnych sprawach w Gminie.

Kolejną nieprawdziwą informacją podaną w biuletynie  
dotyczącą mojej osoby jest sprawa opinii o realizacji budżetu 
Gminy za 2019 rok. Nie ma takiej możliwości abym 
jednoosobowo mogła napisać pozytywną opinię do wniosku      
o udzielenie Burmistrzowi absolutorium i przesłała taką 
opinię do Regionalnej Izby Obrachunkowej bez poddania jej 
pod głosowanie Komisji Rewizyjnej. Opinia, która została 
przesłana do Regionalnej Izby Obrachunkowej była 
przegłosowania na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu                
13 lipca 2020 r. i tam też otrzymała większość głosów. 
Sugestia, że procedury zgodne ze Statutem Gminy Chociwel 
zostały pominięte i ja jako Przewodnicząca Komisji podjęłam 
decyzję jednoosobowo jest kłamstwem !!!

Zastanawiające jest, dlaczego w biuletynie nie ma 
informacji o posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej               
w Chociwlu przeprowadzonym w dniu 12 maja 2020 r., na 
którym to szczegółowo omawiano  wykonanie budżetu za 
2019 rok. Z tego co dobrze pamiętam wszystkie komisje: 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, Komisja Rozwoju 
Gospodarczego Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisja 
Spraw Społecznych wydały POZYTYWNĄ opinię do wykonania 
budżetu za 2019 rok. Stanowiło to podstawę do wydania 
pozytywnej opinii przez Komisję Rewizyjną i przesłania jej do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Tak jak wcześniej 
wspomniałam grupa Radnych przekazuje Mieszkańcom 
informacje wybiórczo. Informując o rzeczach, które akurat są 
im wygodne. Dlaczego nie wspomniano, o tak ważnych w całej 
sprawie faktach. Przecież to na podstawie wydanych przez 
wszystkie Komisje opinii do budżetu, Komisja Rewizyjna 
tworzy projekt uchwały o udzielenie burmistrzowi 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 r.

Jeszcze jedna ważna sprawa, dotycząca opinii do 
sprawozdania finansowego za 2019 rok. Przypominam 
Radnym, że w związku z pewnymi niejasnościami, zwołana 
została ponownie Komisja Rewizyjna dnia 13 lipca 2020 r., na 
której wszystko zostało szczegółowo omówione i  wyjaśnione 
przez Panią Skarbnik po telefonicznej konsultacji z RIO 
Szczecin. Po wysłuchaniu wyjaśnień, projekt uchwały                           
w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2019 rok, został poddany 
ponownemu głosowaniu. Wyniki tego głosowania były 
następujące: 3 głosy za pozytywną opinią (Katarzyna 
Kurczaba, Anna Rusin-Wak i Karolina Szczerba) i 2 głosy 
wstrzymujące się (Emilia Łaniec, Andrzej Puławski). Czyżby                 
o tym Radni zapomnieli czy było to ich celowe „zagranie” ?!               
W związku z powyższym proszę o nie szkalowanie mojej osoby 
i nie wprowadzanie mieszkańców w błąd. 

Z poważaniem
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STANOWISKO DYREKTOR 
ZESPOŁU PLACÓWEK OŚWIATOWYCH 

W SPRAWIE COVID-19 W SZKOLE

Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Chociwlu,                      
w związku z publikacją, która ukazała się na facebook՚u                   
w dniu 30 października 2020 r., dotyczącą braku podjęcia 
działań z powodu stwierdzenia zachorowania na COVID-19 
nauczyciela Przedszkola Miejskiego, informuje, że takie 
działania zostały podjęte.

Każdorazowo po otrzymaniu informacji o pojawieniu się 
zakażenia wśród pracowników, dzieci czy rodziców 
konsultowałam się wielokrotnie z sanepidem, wyprzedzając 
często jego działania. Informację do rodziców i pracowników 
przekazywałam najszybciej jak to możliwe, jednak dopiero po 
podjęciu decyzji przez sanepid, który nigdy nie wydał decyzji                
o izolacji dzieci, a tym samym o zawieszeniu pracy przedszkola. 
Nie jestem upoważniona do informowania rodziców i opinii 
publicznej o stanie zdrowia pracowników ZPO i dzieci 
uczęszczających do szkoły czy przedszkola. W tym względzie 
obowiązuje mnie RODO. 

Ponadto zgodnie z treścią § 18 usta 2a Rozporządzenia 
Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 31 grudnia 2002 r. 
w sprawie bezpieczeństwa i higieny w publicznych                                 
i niepublicznych szkołach i placówkach (Dz. U. 2020 poz. 1604 
t.j.) Dyrektor, za zgodą organu prowadzącego i po uzyskaniu 
pozytywnej opinii właściwego państwowego powiatowego 
inspektora sanitarnego, może zawiesić zajęcia na czas 
oznaczony, jeżeli ze względu na aktualną sytuację 
epidemiologiczną może być zagrożone zdrowie uczniów. 
Zatem decyzja dyrektora w przedmiocie zamknięcia lub 
zawieszenia działalności placówki nie jest swobodna ani 
dowolna. Zarówno Sanepid jak i organ prowadzący byli na 
bieżąco informowani o sytuacji, jednak przedmiotowej zgody 
na zawieszenia działalności w związku z ujawnieniem 
zachorowania pracownika nie otrzymałam.

Informuję jednocześnie, że w przedszkolu podejmowane 
są wszelkie możliwe działania w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa dzieciom i pracownikom. Prowadzona jest 
kilka razy dziennie dezynfekcja, a raz w tygodniu ozonowane są 
pomieszczenia, co jest odnotowywane. 

Dziwi mnie fakt, że Radni dla Gminy Chociwel, którzy zdecy-
dowali się opublikować na Facebook՚u anonim (publikacja nie 
została podpisana), nie wykazali żadnego zainteresowania 
sytuacją w przedszkolu. Nikt z radnych nie kontaktował się ze 
mną w tej sprawie i nie wykazał się troską o pracowników                    
i dzieci. Jednak pismo zostało opublikowane i przekazane do 
informacji wielu mediom. W jakim celu? Jak napisałam                      
w odpowiedzi na publikację w Stargard naszemiasto.pl, 
odbieram to jako atak personalny skierowany do mnie.

W odniesieniu zaś do publikacji Radnych dla Gminy 
Chociwel w sprawie wypłaty 20 procentowego dodatku dla 
nauczycieli z dnia 6 listopada 2020 r. , tu również zdumiewa 
mnie fakt jej nierzetelności. 23 października 2020 r. przesłałam 
do radnych informację dotyczącą wypłaty tegoż dodatku, 
jednak moje informacje nie zostały uwzględnione w publikacji. 
Tym samym radni wprowadzili w błąd mieszkańców gminy                   
i swoich wyborców. Proszę zatem przewodniczącego Rady 

Miasta pana Roberta Kawę o odczytanie na najbliższej sesji tj. 
13 listopada 2020 r. powyższego pisma oraz pisma z dnia 23 
października 2020 r. oraz podjęcie działań w celu sprostowania 
nieprawdziwych informacji upublicznianych przez radnych                 
w mediach, w których nierzetelne informację zostały 
zamieszczone. 

Szanowni Radni, informuję jednocześnie, że wielu 
pracowników ZPO w Chociwlu jest oburzonych i zdumionych 
działaniami Radnych dla Gminy Chociwel. Pracownicy ZPO 
dokładają wszelkich starań, aby nauka zdalna przebiegała 
skutecznie, sprawnie i spokojnie. Podobnie jest w przypadku 
przedszkola i grup zerowych. Dla nich,  jak również dla dzieci                  
i rodziców jest to trudna sytuacja. Publikowanie w mediach, 
szczególnie społecznościowych nierzetelnych informacji 
wprowadza w błąd czytelników, prowokuje do złośliwych 
komentarzy, podrywa autorytet,  nie sprzyja spokojnej pracy. 

Z wyrazami szacunku
Irena Kapłun

Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Chociwlu

INWESTYCJA BARDZO OCZEKIWANA 
- TERMOMODERNIZACJA ZESPOŁU 

PLACÓWEK OŚWIATOWYCH

We wrześniu tego roku został złożony wniosek w celu 
pozyskania środków na przeprowadzenie termomodernizacji 
budynków Zespołu Placówek Oświatowych pt. „Termomo-
dernizacja i wdrożenie odnawialnych źródeł energii                            
w budynkach Zespołu Placówek Oświatowych w Chociwlu                
– zieloną drogą ku poprawie efektywności energetycznej”. 
Wniosek opiewa na kwotę  4.100.000,00zł. Został złożony               
w ramach Programu Operacyjnego PL04 „Oszczędzanie energii 
i promowanie odnawialnych źródeł energii” z funduszy 
norweskich. Dobiegło końca opracowywanie projektu 
technicznego, a na stronie internetowej szkoły odbyło się 
głosowanie nad wyborem projektu kolorystyki elewacji szkoły. 
Poniżej zwycięska propozycja elewacji.

Irena Kapłun

POCZEKALNIA DLA PODRÓŻNYCH 
W CHOCIWLU

W dniu 3 września 2020 r. nastąpiło uruchomienie 
poczekalni dla podróżnych w budynku dworca w Chociwlu. 
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Aleksandra Skupin

SREBRNY GRYF 
DLA RYSZARDA WRÓBLEWICZA

Pan Ryszard Wróblewicz, Sołtys sołectwa Wieleń, otrzymał 
Srebrną Odznakę Honorową Gryfa Zachodniopomorskiego za 
zasługi dla rozwoju Pomorza Zachodniego. Uroczystego 
wręczenia odznaczenia w dniu 23 października 2020 roku                  
w Urzędzie Miejskim w Chociwlu, w imieniu Marszałka 
Województwa Zachodniopomorskiego Olgierda Geblewicza, 
dokonał Radny Sejmiku Województwa Zachodnio-
pomorskiego Marcin Przepióra wraz z Burmistrzem Chociwla 
Stanisławem Szymczakiem. Za trud, zaangażowanie oraz 
postawę społecznika Burmistrz Chociwla serdecznie 
podziękował Panu Ryszardowi życząc, by dotychczasowa 
społeczna funkcja dawała dalej poczucie satysfakcji i radości               
z jej wykonywania oraz była bodźcem do dalszej pracy                       
w rozwoju sołectwa.

Budynek  obecnie jest własnością PKP Oddział 
Gospodarowania Nieruchomościami w Poznaniu. Został 
wyłączony z użytkowania kilka lat temu z powodu dewastacji                     
i nierentowności. W wyniku starań i rozmów Burmistrza 
Chociwla Stanisława Szymczaka oraz Przewodniczącego Rady 
Miejskiej Wojciecha Kalinowskiego z Dyrekcją PKP w Poznaniu 
doszło do podpisania porozumienia w sprawie współpracy na 
rzecz udostępnienia dla podróżnych poczekalni dworca 
Chociwel. Udało się również wynegocjować wykonanie 
remontu przez PKP, polegającego na wymianie okien                     
i drzwi wejściowych oraz pomalowaniu pomieszczenia 
poczekalni. Na chwilę obecną trwają prace polegające na 
montażu instalacji monitorującej. Do końca roku 
uruchomionych będzie aż 7 kamer na zewnątrz i wewnątrz 
poczekalni. Nad wejściem od strony ul. Kolejowej powieszony 
został nowy szyld. Jesteśmy w trakcie uruchamiania 
(naprawy) zegara, który znajduje się na budynku. W przyszłym 
roku planujemy naprawę schodów wejściowych oraz montaż 
odbojnic na drzwiach oraz zakup nowych ławek do poczekalni. 
Na tym nie koniec inwestycji w budynku poczekalni 
dworcowej. W przyszłości gmina chce przejąć cały budynek 
wraz z kasami i przystąpić do remontu. Planowane są 
konsultacje z mieszkańcami w tej sprawie. 

Drodzy Mieszkańcy Chociwla dbajmy i szanujmy to 
miejsce, tak aby służyło nam wszystkim, a zwłaszcza tym, 
którzy codziennie dojeżdżają do pracy i szkoły. 

Stanisławem Szymczakiem. Za trud, zaangażowanie oraz 
postawę społecznika Burmistrz Chociwla serdecznie 
podziękował Panu Ryszardowi życząc, by dotychczasowa 
społeczna funkcja dawała dalej poczucie satysfakcji i radości              
z jej wykonywania oraz była bodźcem do dalszej pracy                       
w rozwoju sołectwa.

Agnieszka Piotrowska

NOWY SAMOCHÓD RATOWNICZO-GAŚNICZY 
DLA OSP CHOCIWEL 

Ochotnicza Straż Pożarna w Chociwlu w ramach projektu 
pod nazwą: "Zakup średniego samochodu ratowniczo - 
gaśniczego dla OSP Chociwel wraz z wyposażeniem" zakupiła 
nowy średni samochód ratowniczo-gaśniczy GBA 4,6/16 na 
podwoziu MAN TGM 18.320. Samochód został kompleksowo 
wyposażony w sprzęt do prowadzenia akcji ratowniczych                   
i usuwania skutków katastrof. Dzięki projektowi  możliwy był 
zakup odpowiednich narzędzi stanowiących wyposażenie 
samochodu takich jak: radiotelefony, pilarka, wentylator 
oddymiający, prądownice, motopompa. Bezpieczeństwo 
ludności poprawi się dzięki możliwości szybkiego                         
i skutecznego reagowania na  poważne awarie oraz 
łagodzenie skutków ekstremalnych zjawisk pogodowych. 
Ponadto strażacy wyposażeni zostali w aparaturę niezbędną 
przy pomocy w wypadkach drogowych (piły, zestaw PSP R -1 + 
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CHOCIWEL STAWIA NA DZIECI I MŁODZIEŻ

„Czego Jaś się nie nauczy, tego Jan nie będzie umiał” to polskie 
przysłowie mówi nam, że wiedza i umiejętności, które 
zdobywamy w czasie dzieciństwa pozostają na całe życie. Dlatego 
ważne jest aby w dzieciństwie nabrać odpowiednich cech 
charakteru, które ukształtują nas na resztę naszego życia. Te 
przysłowie nie odnosi się tylko do nauki w szkole ale również do 
sportu i aktywnego spędzania czasu. Zamiłowanie do rywalizacji, 
niekiedy z samym sobą, procentują na przyszłość.

Od 2006 roku w Chociwlu działa Uczniowski Klub Sportowy 
„PIAST-JUNIOR”. Do 2017 roku prowadzona była sekcja piłki 
ręcznej dziewcząt. Na przestrzeni jednej dekady doczekaliśmy się 
kilku bardzo dobrych zawodniczek, które trenowały pod okiem 
wspaniałych trenerów i nauczycieli. Dwie z nich, tj. Zuzanna 
Ważna i Monika Koprowska, nadal trenują i grają w najwyższej 
klasie rozgrywek czyli PGNiG Superliga Kobiet. To świadczy o tym, 
że nawet w tak niewielkiej gminie mogą być talenty które są                        
w stanie walczyć o medale Mistrzostw Polski czy zdobywać 
Puchar Polski. Trzeba tylko zachęcić i umożliwić młodym ludziom 
aktywne spędzanie czasu. Niestety mniejsze zainteresowanie 
piłką ręczną spowodowało że na zajęcia uczęszczało tylko kilka 
dziewcząt. W 2019 roku powiodła się próba reaktywowania 
działalności klubu z dwiema sekcjami. 

Najpopularniejszą grą zespołową na świecie jest piłka nożna. 
To dyscyplina sportu którą każdy zna od najmłodszych lat.                      
W Chociwlu jest stadion a także tradycja gry w piłkę nożną.                     
W związku z tym nasz UKS przejął szkolenie dzieci i młodzieży. Być 
może Ci młodzi zawodnicy trenujący pod okiem wykwalifiko-
wanych trenerów w przyszłości będą stanowić istotny element                 
i trzon składu seniorskiego LKS PIAST CHOCIWEL grającego, 
miejmy nadzieję, nie tylko na lokalnych i regionalnych 
stadionach. A może doczekamy się reprezentantów Polski 
grających na światowych stadionach!?  Treningi odbywają się 
dwa razy w tygodniu w poniedziałki oraz środy w dwóch grupach. 
Rocznik 2009-2010 prowadzi trener Marcin Hyriak, rocznik 2011      
i młodsi trener Wojciech Babik. W okresie wiosenno-letnim 
zajęcia odbywały się na stadionie miejskim w Chociwlu. Okres 
jesienno-zimowy to zajęcia na hali sportowej  oraz na boisku 
Orlik. Nasi podopiecznie uczestniczyli w kilku turniejach oraz 
sparingach np. w turnieju w Starowej Dąbrowie gdzie rocznik 
2010 zajął pierwsze miejsce czy turnieju halowym w Dobrej 
Nowogardzkiej. Uczestniczyliśmy też w Wielkiej Orkiestrze 
Świątecznej Pomocy gdzie młodzi adepci rozgrywali mecz 
pokazowy z oldbojami LKS Piast Chociwel. Sezon wiosenno-letni 
z uwagi na panującą epidemie koronawirusa Covid- 19 ograniczył 
nasze wyjazdy oraz mecze w Chociwlu. Mimo tego udało nam się 
rozegrać dwa mini turnieje, które zakończyły się ogniskiem                     
z kiełbasą przy czynnym udziale rodziców. Ten trudny okres 
uniemożliwił nam kilka zaplanowanych wyjazdów m.in. na mecz 
ekstraklasy do Szczecina. Bardzo budujące jest to, że coraz więcej 
nowych dzieci dochodzi do nas z sołectw. W zajęciach też licznie 
uczestniczą dziewczęta. W niedalekiej przyszłości planowane jest 
powstanie dziewczęcej sekcja piłki nożnej. Informacje dot. sekcji 
piłki nożnej dla dzieci, w tym również dziewcząt, można uzyskać   
u p. Romualda Mastalskiego pod numerem telefonu                            
605 669 058.

Drugą aktywnością fizyczną która można uprawiać                             
w chociwelskim UKSie jest tenis stołowy. Tenis stołowy to według 
różnych źródeł jeden z trzech najpopularniejszych sportów                        
w świecie, uprawia go ponad 350 milionów osób. Tenis stołowy 
jest też jednym z najbardziej popularnych i lubianych sportów               
w Polsce, który ma pozytywy wpływ na zdrowie człowieka. 
Naukowcy twierdzą, że jest to najlepszy sport dla rozwoju mózgu, 
najlepszy sport dla koordynacji ciała i umysłu, najlepszy sport dla 
utrzymania zdrowia i dobrej kondycji na całe życie. Tenis stołowy 
można trenować o każdej porze roku i każdej pogodzie. Gmina 
Chociwel ma również bogate, wieloletnie tradycje w tej 
dyscyplinie. Przez wiele lat śp. Mikołaj Kaczemba, wybitny 
pedagog i trener upowszechniał wśród dzieci i młodzieży 
zamiłowanie do sportu, w szczególności do tenisa stołowego. 
Jego uczniowie i wychowankowie zdobywali czołowe miejsca               
w zawodach w gminie, powiecie, regionie, województwie i kraju. 
Za taką postawę został odznaczony przez Ministra Oświaty                      
i Wychowania Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski. 
Był pasjonatem nie szczędzącym swoim podopiecznym czasu                
i energii. Warto nadmienić, że od wielu lat na Hali Widowiskowo-
Sportowej w Chociwlu odbywają się Mistrzostwa Gminy 
Chociwel w Tenisie Stołowym czyli Memoriał Mikołaja Kaczemby. 
Takiego potencjału nie można zmarnować. Zapraszamy wszystkie 
dzieci i młodzież w wieku 7-14 lat na zajęcia w tenisie stołowym. 
Więcej informacji oraz zapisy u p. Piotr Zaborowskiego pod 
numerem telefonu 504-710-855.

Daniel Wieczorkiewicz, Romuald Mastalski 

Dzięki zaangażowaniu Gminy Chociwel Ochotnicza Straż 
Pożarna w Chociwlu w ciągu pięciu lat otrzymała już drugi 
nowy samochód ratowniczo-gaśniczy. Wartość tych dwóch 
samochodów to prawie 2 000 000,00 złotych.

Ochotnicza Straż Pożarna w Chociwlu zrealizowała ten 
projekt dzięki dofinansowaniu z Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
2014-2020. Dofinansowanie projektu ze środków UE wyniesie 
845 665,00 złotych. Z budżetu Gminy Chociwel pokryty 
zostanie wkład własny projektu w wysokości 129 597,00 
złotych. Wartość projektu wyniosła 1 045 262,00 złotych

deska i szyny, podręczny sprzęt burzący i ratowniczy). 
Wszystkie te urządzenia są niezbędne do prawidłowego 
przeprowadzenia akcji ratowniczych.

Wsparcie finansowe na zakup nowego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego udzielone zostało również przez 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Szczecinie w kwocie 50 000,00 złotych oraz                   
z Powiatu Stargardzkiego w kwocie 20 000,00 złotych.

Robert Rusin
Wojciech Majsakowski, 
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